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Zorgverblijven  -  Aanbod zorgvakanties

In Vlaanderen heeft iedereen recht op vakantie, maar dit is niet voor elke Vlaming 
vanzelfsprekend. Het is daarom een goede zaak dat heel wat aanbieders van toeristische 
logies een aanbod hebben specifiek gericht op mensen met een zware zorgnood. 
Zorgvakanties maken vakantie mogelijk voor mensen die in het regulire aanbod niet of te 
weinig terechtkunnen. Dat is ook het uitgangspunt van het decreet ‘Iedereen verdient 
vakantie’.

Vanuit deze sector van vakantieverblijven, specifiek gericht op vakantie voor mensen 
met zware fysieke en/of psychische zorgbehoeften, vang ik echter alarmerende geluiden 
op. Steeds meer voorzieningen zouden immers geen vakanties meer organiseren. De 
vakantieverblijven geven aan minder bezoekers te hebben, wat de rentabiliteit van deze 
organisaties onder druk zet. 

1. Worden de data met betrekking tot de overnachtingen in de toeristische 
zorgverblijven in Vlaanderen gemonitord? Zo ja, op welke manier? Zo neen, wordt 
een monitoring van deze gegevens in het vooruitzicht gesteld ?

2. Kan de minister, voor de jaren 2017, 2016, 2015 en eventueel voorlopige cijfers van 
2018, een overzicht bezorgen van:
a) het aantal toeristische zorgverblijven in Vlaanderen, alsook het type verblijf;
b) de capaciteit per verblijf en de invulling van die capaciteit op jaarbasis; 
c) de concrete doelgroep die van het aanbod in zorgverblijven gebruikmaakte. 

Indien mogelijk, graag een uitsplitsing per provincie. 

3. Welke trends of evoluties ontwaart de minister uit deze cijfers? Is er effectief sprake 
van een daling van het aantal vakanties in zorgverblijven? Zo ja, welke oorzaken 
kunnen hier mogelijk van aan de grondslag liggen?
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1. Bij een kwalitatieve bevraging werd vastgesteld dat de logies zelf geen specifieke 

cijfers hebben over klanten met zorgnoden, aangezien ze vaak een gemengd publiek 
ontvangen. 
De toeristische zorgverblijven die een erkenning hebben als TvA-logies, bezorgen het 
aantal overnachtingen jaarlijks aan Toerisme Vlaanderen. Aangezien ook hier de 
logiesuitbater geen uitsplitsing maakt naar type klant, is het niet mogelijk om exact 
te bepalen hoeveel mensen met zorgnoden op jaarbasis hebben overnacht in de 
zorgverblijven. 

2. Hieronder vindt u het aantal verblijven met toegankelijkheidslabel en extra 
zorgomkadering:
2015: 11
2016: 15
2017: 21
2018: 24

Bijlage 1 biedt een gedetailleerd overzicht per provincie.

Aangezien elk zorgverblijf anders is, verschilt de doelgroep sterk van logies tot 
logies. 

3. Volgende evolutie nemen we waar:
 Een stijging in het aantal zorglogies;
 Een verschuiving in type zorgnoden en dit omwille van de verandering van 

het zorglandschap;
 Het aantal ligdagen wordt korter, omwille van de groeiende doorstroming 

van ziekenhuizen naar zorglogies.

Deze tendens is o.a. te verklaren door:
 De vergrijzing van de maatschappij: mensen worden steeds ouder maar 

willen niet graag alleen zijn of naar een woonzorgcentrum;
 Bij verkeersongevallen overleven meer personen via betere medische 

ondersteuning, dus toename NAH (=Niet Aangeboren Hersenletsel) 
patiënten;

 Verschuiving van een persoonsvolgende financiering naar een 
persoonsgebonden budget.

Belangrijk is dat de vakantiecomponent bewaakt wordt en dat de bestaande 
zorgverblijven in eerste instantie een toeristische functie blijven vervullen en geen 
medische functie. 

BIJLAGE

Overzicht per provincie


